
A magyar közösségek közvetlen formában, az utcára vonulva
is ki kell fejezzék véleményüket!
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Sajtótájékoztatót  tartott  Nagyváradon Csomortányi  István,  az Erdélyi  Magyar Néppárt  országos
elnöke, Moldován Gellért Lajos, a Néppárt nagyváradi elnöke és Habinyák István, a Néppárt újonnan
megválasztott Bihar megyei elnöke.

„Napjainkban felértékelődtek azok az alkalmak, amikor magyar közösségünk közvetlen formában is
kifejezheti véleményét a számunkra fontos, nemzeti ügynek számító kérdésekben. A Néppárt épp
ezért két témában és két helyszínen is utcára hívja a polgárokat” – mondta Csomortányi István.

Imalánc Nagyváradon, tüntetés Sepsiszentgyörgyön

Moldován Gellért Lajos elmondta: a Néppárt megalakulásától fogva azért dolgozik, hogy érvényt
szerezzen a nagyváradi magyarság jogos igényének, s ezek közül az egyik, hogy a Szent László
téren helyet kapjon a városalapító Szent László király lovasszobra. „Korábban élőláncos tiltakozást
szerveztünk, melyre – a rossz idő ellenére is – sokan eljöttek, figyelemfelkeltő akcióinkat pedig
mindaddig folytatni fogjuk, amíg el nem érjük célunkat. Épp ezért június 25-én 17 óra 30 perctől a
Szent László térre várjuk mindazokat, akik támogatják kezdeményezésünket” – mondta a politikus,
majd hozzátette: a katolikus, a református és az unitárius egyház képviselői közösen imádkoznak
majd a jelenlévőkkel a kezdeményezés sikeréért.

Mint ismeretes, a Néppárt – Csíkszereda után – Sepsiszentgyörgyön is utcára hívja mindazokat, akik
tiltakozni  szeretnének  az  úzvölgyi  hősi  katonatemetőnél  történtek  miatt.  „Június  27-én  –
csütörtökön  –  18  órától  a  sepsiszentgyörgyi  főtéren  követeljük  Hargita  megye  prefektusának
azonnali lemondását vagy leváltását, a temető államosításának beszüntetését, valamint az eredeti
állapotok  visszaáll ítását.  Csíkszeredában  ezrek  tüntettek  velünk,  most  pedig  a
sepsiszentgyörgyieken a sor, hogy egyértelművé tegyék: nem kérnek a bukaresti gyűlöletkeltésből,
kegyeletsértésből és temetőgyalázásból” – mondta Csomortányi István.

A magyar szenátorok nem szavazták meg saját luxusnyugdíjaik eltörlését

„Az elmúlt héten arról szavaztak a román szenátus tagjai, hogy eltörlik-e a parlamenti képviselők
luxusnyugdíjait, melyek közt akár 14.000 lejes extra jövedelem is felfedezhető. A voksolás után
azzal  kellett  szembesülnünk,  hogy  az  RMDSZ  nyolc  szenátora  tartózkodott,  ezzel  pedig
gyakorlatilag  a  luxusnyugdíjak  eltörlése  ellen  szavaztak,  noha  korábban  –  szóban  –  ennek
ellenkezője mellett érveltek. Jól mutatja mindez, hogy a szenátorok foggal-körömmel ragaszkodnak
az igazságtalan és mértéktelen extra jövedelmükhöz, az RMDSZ pedig most egy olyan álkifogást
talált, mellyel gyakorlatilag tudtunkra adták, hogy soha nem is fogják támogatni a luxusnyugdíjak
eltörlését” – mondta Csomortányi István. A Néppárt elnöke rámutatott: az RMDSZ-es szenátorok
csak akkor voksolnának az extranyugdíjak eltörlése mellett, ha az a titkosszolgálatok, rendfenntartó
erők, a rendőrség és a csendőrség kötelékében szolgálatot teljesített személyekre is vonatkozna,
mely  azonban,  tekintettel  Románia  szekusállam  voltára,  nyilvánvalóan  nem  reális  elvárás.
„Elfogadhatatlannak tartjuk az RMDSZ-es szenátorok magatartását, ugyanakkor megnyugtatnánk



az ügyben nyilatkozó Cseke Attila szenátor urat: ha át is ment volna a kezdeményezés, az az ő,
állítólagos  tartalékos  ezredesi  rangjából  fakadó  luxusnyugdíját  amúgy  sem érintette  volna,  a
honatyák viselkedése azonban így alkalmas arra, hogy tovább rombolja az emberek politikusokba
vetett bizalmát” – jelentette ki Csomortányi.

Hisztériakeltés helyett eredményeket vár a nagyváradi magyarság

Az  elmúlt  napokban  Zatykó  Gyulát  ért  támadások  kapcsán  Habinyák  István  elmondta:  nem
kérdéses, hogy a Néppárt országos alelnöke ellen, aki a nagyváradi polgármester tanácsadójaként
is  tevékenykedik,  lejárató  hadjáratot  indítottak.  „Zatykó  Gyula  tanácsadói  minőségében  végzi
munkáját, nem pedig alpolgármesterként. Így a városi adminisztrációra nincs közvetlen befolyása,
mindössze véleményét  mondhatja  el  azokban a  kérdésekben,  melyekben kikérik  azt.  Nem áll
mögötte önkormányzati frakció, a magyar tanácsosok pedig jól láthatóan és előre megfontoltan
csak hátráltatják munkáját. Joggal merül fel tehát a kérdés: a négy városi tanácsos milyen munkát
végez, miért nem vállalják a felelősséget az éppen kifogásolt, elrontott feliratokért, miközben ők
szavazatukkal is dönthetnek a város mindennapjait érintő kérdésekben? A kihelyezett és elrontott
táblák  elkészítését  egy magáncég vállalta  magára,  a  mi  feladatunk a  helyzet  kijavítása  és  a
felelősök megtalálása” – mondta Habinyák István. A Néppárt Bihar megyei elnöke hangsúlyozta: a
legutóbbi,  európai  parlamenti  választásokon  elért  rossz  RMDSZ-es  eredményeket  látva
egyértelműen  esélytelen,  hogy  nagyváradi  és  Bihar  megyei  jelöltjeik  megnyerjék  a  2020-as
önkormányzati választásokat, s ezért nem maradt más eszközük, mint a hisztériakeltés, és annak a
személynek a lejáratása, akinek legnagyobb az esélye arra, hogy a döntéshozásban képviselje a
nagyváradi magyarokat 2020-tól, ha pedig a Néppárt jövőre sikeresen szerepel a voksoláson, lesz
magyar alpolgármestere Nagyváradnak.  „A rágalmazások és hisztériakeltés ellenére szeretettel
várjuk az RMDSZ helyi  képviselőit  is Nagyvárad legrangosabb kulturális eseményére, a Zatykó
Gyula főszervező által életre hívott Szent László Napokra” – zárta felszólalását Habinyák István.
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